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Enligt 12 § 94 mom. i kommunallagen ska fullmäktige också sammankallas när kommunstyrelsen eller 
minst en fjärdedel av fullmäktigeledamöterna begär det för behandlingen av ett visst ärende. Ett sådant 
ärende ska beredas skyndsamt.

Enligt 12 § 93 mom. i kommunallagen ska kommunstyrelsen bereda de ärenden som behandlas i 
fullmäktige.

Till Vanda stads registratur har tisdagen den 20 maj 2025 skickats ett brev som undertecknats av 
sammanlagt 23 ledamöter i Vanda stadsfullmäktige, där man begär att ett fullmäktigesammanträde ska 
ordnas utan dröjsmål. I brevet kräver man att Vanda stads nuvarande ekonomiska situation och de 
senaste uppgifterna om kostnaderna för Vandaspåran presenteras vid sammanträdet.

Stadsdirektören bereder en utredning om de begärda omständigheterna till stadsstyrelsens 
sammanträde.

Stadsstyrelsen har sammankallats tisdagen den 27 maj 2025 för att behandla stadsdirektörens 
utredning.

Bilagorna till ärendet uppdateras före sammanträdet på Vanda stads webbplats och i de 
förtroendevaldas extranät.

Stadsstyrelsen 26.05.2025 § 3

Stadsdirektörens förslag:
Stadsstyrelsen beslutar att föreslå för stadsfullmäktige att stadsdirektörens utredning om Vandas 
ekonomiska situation och spårvagnsprojektet godkänns.

Protokollet justeras och godkänns för denna paragrafs del omgående vid sammanträdet.

Behandling:
Under behandlingen av ärendet föreslog stadsstyrelseledamoten Ville Karinen att ärendet bordläggs till 
följande sammanträde. Förslaget förföll i brist på understöd.

Under behandlingen av ärendet gav stadsstyrelsens ledamot Juha Suoniemi understödd av ledamoten 
Maarit Raja-Aho följande ändringsförslag:
Stadsstyrelsen beslutar att föreslå för stadsfullmäktige att stadsdirektörens utredning om Vandas 
ekonomiska situation och spårvagnsprojektet godkänns. att stadsdirektörens utredning återremitteras 
för ny beredning.

Ordföranden konstaterade att man måste hålla omröstning om saken och gav följande förslag till 
omröstning: de som understöder stadsdirektörens förslag röstar ja, medan de som understöder 
Suoniemis ändringsförslag röstar nej. Omröstningsförslaget godkändes.



Vid omröstningen gavs 10 ja-röster (Karinen, Tammi, Abdi, Räsänen, Kaukola, Rokkanen, Hakala, 
Orpana, Kuusela, Valtanen) och 5 nej-röster (Suoniemi, Raja-Aho, Niikko, Hartikainen, Vacker). 
Ordföranden konstaterade att stadsdirektörens förslag blivit godkänt.

Beslut:
Förslaget godkändes.

Protokollet justerades och godkändes för denna paragrafs del omgående vid sammanträdet.

Det antecknades att sannfinländarnas stadsstyrelsegrupp lämnade in följande protokollsuttalande i 
ärendet, som understöddes av stadsstyrelseledamöterna Maarit Raja-Aho och Marjo Vacker:

Vi kräver att spårvagnsprojektet avbryts i planeringsskedet och att spårvagnsbyggandets inledning skjuts 
upp på grund av bostadsbyggandet, konjunkturläget och stadens kraftigt försämrade ekonomiska 
framtidsutsikter samt med hänsyn till utgifterna för skötseln av arbetslösheten, bland annat i och med 
överföringen av arbets- och näringsbyråns tjänster. Projektet kan inledas genom fullmäktiges beslut när 
stadens utsikter för ekonomi och byggande motsvarar den situation som låg till grund för det 
ursprungliga beslutet om Vandaspåran (bokslutet för år 2022 och konjunkturen inom byggandet vid 
årsskiftet 2022–2023), dock så att projektet tas upp för bedömning senast under år 2028.

Det antecknades att stadsstyrelseledamoten Ville Karinen lämnade in följande protokollsuttalande i 
ärendet:

Vänsterförbundet anser att det är onödigt att hålla ett extra fullmäktigemöte i det här skedet och att det 
är en helt onödig extra kostnad för skattebetalarna. Med tanke på att det nya fullmäktige inleder sin 
verksamhet redan i juni är det ändamålsenligt och ekonomiskt ansvarsfullt att låta det nya fullmäktige 
behandla frågan. Då säkerställs också ett demokratiskt beslutsfattande och det nya fullmäktiges 
möjlighet att ta ställning till frågor genast i början av sin verksamhetsperiod.

_____

Stadsfullmäktige 27.5.2025 § 3

Stadsstyrelsens förslag:
Stadsfullmäktige beslutar att godkänna stadsdirektörens utredning om Vandas ekonomiska situation och 
spårvagnsprojektet.

Behandling:
Under behandlingen av ärendet föreslog ledamoten Jouko Jääskeläinen understödd av ledamoten Mika 
Niikko att ärendet återremitteras för ny beredning.

Ordföranden konstaterade att man måste hålla omröstning om saken och föreslog följande 
omröstningsförfarande: de som understöder en fortsatt behandling av ärendet röstar ja, medan de som 
understöder förslaget om återremittering röstar nej. Omröstningsförslaget godkändes.

Vid omröstningen gavs 41 ja-röster och 25 nej-röster. Ordföranden konstaterade att behandlingen av 
ärendet fortsätter.

Beslut:



Förslaget godkändes.

Det antecknades att stadsfullmäktigeledamoten Jouko Jääskeläinen lämnade följande 
protokollsuttalande, som understöddes av ledamöterna Jussi Vähäkangas, Tuomas Vanhanen, Stefan 
Åstrand, Juha Järä, Katja Siniketo-Pietilä, Maarit Raja-Aho, Susanna Kaiju, Suvi Karhu, Janne Hartikainen, 
Pasi Liukkonen, Markku Weckman, Mika Niikko, Marjo Vacker, Antti Suni, Jukka Nevala, Paula 
Lehmuskallio, Lauri Kaira, Loviisa Kaartokallio, Milad Dehghan, Minna Heikkinen, Niilo Kärki, Juha 
Suoniemi, Pekka Virkamäki och Tanja Aidanjuuri:

"Projektet borde ha återremitterats till stadsstyrelsen för ny beredning, och vi förutsatte att styrelsen 
skulle avbryta det praktiska genomförandet av projektet tills dess ekonomiska och andra förutsättningar 
för ett genomförande har förts till fullmäktige och där godkänts som ett mer detaljerat och ekonomiskt 
realistiskt förslag."

Bilagor:
- Sammankallande av fullmäktige för behandling av Vandas ekonomiska situation och 

spårvagnsprojektet
- Vanda stads ekonomiska situation
- Lägesrapport om Vandaspåran
- Omröstningsrapport, Stadsstyrelsen 26.5.2025 § 3
- Omröstningsrapport FGE 27.5.2025 § 3

Anvisningar för sökande av ändring: 2.1. Besvärsförbud

Närmare information:
Pekka Timonen, stadsdirektör 
(fornamn.efternamn[at]vantaa.fi)


